
 

 

Nuuk 29. april 2024 

 

Iht. Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. sender jeg hermed forespørgsel til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål:  

1) Hvilke planer har Naalakkersuisut i forbindelse med passagertransport fra Qeqertarsuatsiaat i 

forbindelse med tilrettelæggelse af vinterbeflyvning med helikopter? 

a) Og har Naalakkersuisut planer om at lave en heliport i Qeqertarsuatsiaat? 

2) Har Naalakkersuisut planer om transport af passagerer med helikopter i Kangaamiut? 

a) Og har Naalakkersuisut planer om at lave en heliport i bygden? 

3) Har Naalakkersuisut planer om ordning af passagertransport med helikopter fra Atammik om 

vinteren? 

a) Og har Naalakkersuisut planer om at lave en heliport i Atammik? 

4) Har Naalakkersuisut planer om passagertransport med helikopter fra Napasoq? 

a) Og har Naalakkersuisut planer om at lave en heliport i Napasoq? 

 

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Naleraq) 

 

 

Begrundelse:  

I flere år har man i bygderne Qeqertarsuatsiaat, Kangaamiut, Napasoq og Atammik haft vanskelige forhold i 

forbindelse med passagertransport mellem bygder og byer imellem, da servicekontrakter er meget ringe. 

For eksempel kan borgerne og syge vente i flere dage til transport.  

Det er meget vanskeligt at transportere borgerne og syge om vinteren pga. vinteris, hvorfor man må 

begynde at beflyve nævnte bygder om vinteren pga. isforhold.  

 

Mine spørgsmål bedes besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 


